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ÚMČ Praha 10

Zápis z 10 jednání Komise bezpečnostní RMČ Praha 10, které se 
konalo dne 6. 12. 2023, na ÚMČ Praha 10, Vinohradská 169, K806, 

od 17 do 18.15 hodin

Přítomní členové KB: Robert Zrzavecký, Bc. Radek Lojda, Jaroslav Štěpánek, MBA, 
Mgr. Martin Čásenský, Mgr. Matěj Štěpánek, Jiří Komrska, Mgr. Stanislav Šimek

Omluvení členové KB: 0

Neomluvení členové KB: 0

Hosté: Mgr. Michal Řidl, MP, plk. Mgr. Renáta Havlíková, PČR, npor. Bc. David Horáček, HZS

Jednání KB bylo zahájeno v 17 hodin.

Program:

1. Zahájení jednání KB č. 10, schválení programu, ustanovení ověřovatele zápisu.
2. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu PČR Praha IV.
3. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu MP Praha 10.
4. Aktuální informace k činnosti HZS.
5. Projednání stanoviska k žádosti o pronájem nebýt, prostoru pro uchazeče DROP IN, 

s.r.o.
6. Informace, podněty pro KB z oddělení bezpečnostního managementu OKK.
7. Diskuze, různé, návrhy politických klubů k bezpečnostním tématům, plánu činnosti KB.

1. Zahájení jednání KB č. 10, schválení programu.

Na úvod jednání přítomné členy a hosty pozdravil a přivítal předseda KB p. Robert 
Zrzavecký. Konstatoval, že KB je usnášeníschopná a nechal hlasovat o schválení 
navrženého programu jednání. Podkladové materiály byly zaslány členům 
elektronicky. Předseda poděkoval složkám IZS za zaslání.

Jako ověřovatel zápisu byt navržen Mgr. Stanislav Šimek

Hlasování: schválení ověřovatele zápisu

Průběh hlasování:
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Ověřovatel zápisu KB byl schválen.

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
5 5 0 0 0

Hlasování: schválení programu 10 jednání KB

Průběh hlasování:
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
5 5 0 0 0

Program jednání KB byl přijat.

17.15 hod. příchod Bc. Radek Lojda, Mgr. Martin Čásenský

2. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu PČR Praha IV.

Renáta Havlíková úvodem předložila Zprávu PČR Praha IV za období od 1. 1. 2023 do 
30. 9. 2023 se zaměřením na Prahu 10 (bylo rozesláno elektronicky).
Informovala o probíhající preventivně bezpečnostní akci PČR IV v rámci které byla 
osobně také u Štěrboholské radiály u tzv. „ležení" karavanů. Místo se dále rozrůstá 
včetně chovaného zvířectva. Situace je nadále neúnosná.

Dále bylo v těchto věcech diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.

3. Aktuální bezpečnostní situace z pohledu MP Praha 10.

Michal Řidl předložil statistický přehled MP za listopad 2023 (členům bylo zasláno 
elektronicky). Počet přestupků je zhruba na stejné úrovni jako v roce 2022. Nadále 
probíhá dozor na adventních akcích. Čekají nás ještě také fotbalová opatření.
Podstav je 13 strážníků, daří se nábor k MP odcházejících příslušníků PČR.

Dále bylo v této věci diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.

4. Aktuální informace k činnosti HZS.

David Horáček, zaslal statistiku HZS za listopad 2023 (rozeslání elektronicky).
Došlo k poklesu tabulkových míst. Staví se nová stanice HZS Březiněves. Poděkoval za 
poskytnuté dary od MČ, sportovní hřiště je již hotové. Dochází k obměně vozového 
parku, byl zakoupen jeřáb a nakladač s teleskopickou rukou, jedná se o velice 
potřebnou věc. V případě potřeby je možno použít i v zájmu MČ. Dále poskytnul 
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seznam ulic na Praze 10, v kterých neprojede technika HZS. Dále bude předáno a 
řešeno cestou odboru dopravy.

Dále bylo o této problematice diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.

5. Projednání stanoviska k žádosti o pronájem nebýt, prostoru pro uchazeče DROP IN, 
s.r.o.

Předseda KB uvedl bod k projednání, zmínil předchozí projednání na KNM a dále na 
KPD s tím, že je pro opětovné projednání na KNM potřeba také vyjádření KB. Žádost 
DROP IN byla členům rozeslána předem emailem. Také bylo zajištěno a rozesláno 
členům KB vyjádření PČR a MP ktéto žádosti. Jako problematické se jeví blízkost MŠ 
Nučická a otočky tramvají Radošovická, kde se každý pracovní den kumulují osoby bez 
domova z důvodu výdeje polévky, chleba a čaje od charitativních organizací. Žádost 
obsahuje také vyjádření MČ Praha 12 a 5, v kterém je uvedeno, že ordinace která již 
funguje na jejich MČ, nepředstavuje žádné bezpečnostní riziko a není předmětem 
stížností obyvatel.
Matěj Štěpánek informoval o průběhu projednání na komisi protidrogové a o průběhu 
hlasování včetně přijatého stanoviska. Uvedl také důvody, proč bylo žádosti vyhověno. 
Předně, že se jedná o ordinaci (kolaudováno jako ordinace) a pacienti dochází na 
objednání, proto se netvoří v místě žádné skupinky venku atd. Klienti ordinace jsou 
osoby, které se chtějí léčit ze svých různých závislostí.
Jaroslav Štěpánek uvedl, že je zásadně proti, vadí mu blízkost školky. Také si myslí, že 
by ordinace šla pronajmout jiným lékařům. Navrhuje oslovit Vinohradskou nemocnici 
a směřovat tuto ordinaci tam.
Martin Čásenský uvedl, že se mu záměr také nelíbí a že snížený nájem v zájmu obce 
není ani nic ekonomicky přínosného. Navrhuje celou věc přesoutěžit za tržní nájem. 
Nevidí vtom žádný zájem pro obyvatele Prahy 10. Také umístění vedle školky je 
nepřijatelné.
Radek Lojda uvedl, že najít pro tyto služby vhodný prostor je velice těžké. Už i samotné 
financování je náročné a těžko se na tyto účely zajišťují finance. V okamžiku kdy lidé 
slyší, že tam budou docházet lidé se závislostí, tak nic takového ve svém okolí nechtějí. 
Dále zdůraznil, že se jedná o službu adiktologické terapie a poradenství. Vše je popsáno 
v žádosti v popisu činnosti. Na Praze 6, Břevnov je stejná služba již 25 let a je přímo 
v budově MŠ v jedné její polovině.
Jaroslav Štěpánek uvedl, že je tato služba potřebná ale místo vedle školky 
nepodporuje. Je pro to, aby byla v nemocnici, nebo v již existujících zdravotnických 
zařízeních.
Jiří Komrska zdůraznil, že velmi dobře zná, jak tato organizace funguje a jak pomáhá. 
Jenom ten důvod, že je vedle školka by neměl znamenat odmítnutí žádosti. On se najde 
všude nějaký důvod pro odmítnutí. Obyvatelé nechtějí u svého bydlišti nic takového. 
Jednou je tam škola, dětské hřiště. Tím odmítnutím se totiž nic nezmění, osoby závislé 
zde budou stále a na ulicích nezmizí. Velké množství lidí zcela normálně pracuje a užívá 
psychofarmaka. Dále máme různé další běžné závislosti na alkoholu, nikotinu. 
Závislosti často začínají jako následek stresu ze zaměstnání, rodinné problémy atd. 
Mnohdy jsou to lidé, o kterých ani nevíte, odmítat to je pokrytecké.
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Stanislav Šimek nezpochybňuje potřebu, ale je to nevhodné místo. Tato pomoc patří 
do nemocnice. I ve vyjádření bezpečnostních složek je uvedeno, že je místo nutno 
velice zvážit, zda to je přínos pro obyvatele nebo není.
Martin Čásensky podotkl, že musíme hájit oprávněné zájmy občanů Prahy 10 a v tomto 
ten přínos nevidí.
Jiří Komrska nechce zpochybňovat vyjádření PČR a MP ale jak bylo již zmíněno to, že 
na Praze 6 to již funguje mnoho let, tak co se zeptat tam, jaké jsou s ordinací 
zkušenosti?
Miloš Jurča upřesnil některé historické souvislosti a dále zdůraznil, že je důležité, aby 
v případě schválení nájmu, bylo přesně smluvně vymezeno, jaká služba zde bude 
prováděna a varoval před substituční léčbou, kdy je osobám závislých na OPL 
předepisován například metadon atd. Toto léčba kumuluje do oblastí, velké množství 
osob závislých na OPL, vede často k jejich pře prodávání, protože látka není často 
užívána přímo pod dohledem. Následně dochází k stížnostem z řad rezidentů, kteří se 
necítí bezpečně atd.
Renáta Havlíková upřesnila k obsahu vyjádření PČR Praha IV tu skutečnost, že jsou 
osoby závislé, které se skutečně léčí. V případě, že se bude skutečně jednat o ordinaci 
jak je popsaná činnost v žádosti, tak je riziko minimální. Je potřeba přesně definovat 
toto do nájemní smlouvy aby nedošlo k nějakému posunu v zaměření. Informace 
z Modřan uvádí, že na ordinaci nejsou stížnosti, ale obyvatelé vás pravděpodobně 
nepochválí.
Robert Zrzavecký diskuzi rekapituloval s tím, zda nemá MČ jiné vhodnější prostory?

Dále bylo o této problematice diskutováno a navržena stanoviska:

KB nesouhlasí s umístěním ordinace pro individuální terapii DROP IN na adrese 
Nučická 1831/40, za účelem provozu adiktologické ambulance

Průběh hlasování:
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
7 3 4 0 0

Stanovisko nebylo přijato.

Na žádost členů KB: Jiří Komrska hlasoval proti 
Stanislav Šimek hlasoval pro

KB souhlasí s umístěním ordinace pro individuální terapii DROP IN na adrese Nučická 
1831/40, za účelem provozu adiktologické ambulance
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Průběh hlasování:
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
7 4 3 0 0

Stanovisko bylo přijato.

Dále bylo mimo stanovisko zdůrazněno, že je potřeba informovat obyvatele o tomto 
záměru, vysvětlit potřebnost takové ordinace atd.

Také je nutné ve smlouvě přesně definovat účel pronájmu, aby nemohlo dojít 
ke změně poskytovaných služeb klientům.

6. Informace, podněty pro KB z oddělení bezpečnostního managementu OKK.

Miloš Jurča informoval o problematice Malešického lesa, v kterém jsou tábořiště osob 
bez domova, kteří lesní pozemky znečišťují, částečně jsou na soukromých, státních ale 
i městských pozemcích. Problematika jde napříč gescí OŽP, OSO, OKK. Dále byla o 
situaci vyrozuměna MP a PČR. MP má v místě již zvýšený dozor.

Dále bylo o této problematice diskutováno bez přijmutí konkrétního stanoviska.

7. Diskuze, různé, návrhy politických klubů k bezpečnostním tématům a plánu činnosti 
KB.

Jednání KB bylo ukončeno v 18.15 hodin.

Příloha: Presenční listina KB č. 10
Stanovisko č. KB/10/1/2023

Ověřovatel zápisu

Mgr. Stanislav Šimek

Tajemník KB RMČ Praha 10

Předseda KB RMČ Praha 10

Robert Zrzavecký

Bc. Miloš Jurča 
datum vyhotovení zápisu 
6. prosince 2023
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STANOVISKO KOMISE BEZPEČNOSTNÍ
č. KB/10/1/2023 

ze dne 6. 12. 2023
k bodu jednaní „Projednání stanoviska k žádosti o pronájem nebýt, prostor pro uchazeče 

DROP IN, s.r.o.

Komise bezpečnostní RMČ Praha 10

I. KB souhlasí s umístěním ordinace pro individuální terapii DROP IN s.r.o. na adrese
Nučická 1831/40, za účelem provozu adiktologické ambulance

Průběh hlasování:
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
7 4 3 0 0

Předseda KB RMČ Praha 10 
Robert Zrzavecký

QF 42-02-07/03


